
 

Skolebestyrelsesmøde Nordstrandskolen      
Mødet afholdes mandag den 22. januar 2024 

kl. 18.00-21.00 i Konferencelokalet på skolen. 

 

OBS. Der serveres aftensmad fra kl. 17.45  

 

Forældrerepræsentanter: Carsten Friis Toft 

(formand), Mette Thesbjerg Klint (næstformand), 

Thomas Holte, Cathrine Haarup Handryziak, 

Stine Prammann, Martine Bentsen og Mette de 

Fine Licht 

 

Kommunalbestyrelsen: Henrik Løwenheim 

Kjærsvold-Niclasen 

 

Skoleleder: Claus Peter Andersen 

Administrativ leder: Jacob Rønlev Kaarsted 

 

Medarbejderrepræsentanter: Gabriel Øberg og 

Thomas Søndergaard Petersen 

 

Elevrepræsentanter: Valdemar Alstrup-

Berentzen (9D) og Elliot Gundelund Siersbøl 

(9C) 

 

Fraværende: Valdemar, Elliot og Mette 

Thesbjerg Klint.  

Thomas Holte og Henrik gik kl. 19.35. 

 

Dagsorden: 

 

 

 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

Godkendt 

2. 

 

Valg af ordstyrer 

 

Carsten blev valgt 

3. Meddelelser fra: 

 

18.00 – 19.00 

Orientering 

 

 

 Formanden 

 

 - Status på støtteforeningens arbejde 

De har etableret foreningen med bl.a. 

bankkonto og Mobile Pay-konto. Nu skal der så 

gang i aktiviteterne. Foreningen vil gerne 

samarbejde med skolen/bestyrelsen. Skole-

bestyrelsen v. Mette de Fine Licht og Cathrine 

  



Haarup Handryziak tager kontakt til 

støtteforeningen for at hjælpe foreningen med 

at komme i gang. 

 

 Skolen  

 

 - Nye investeringer 

Gardiner i idrætsalen, personalesofaer, 

ventesofaer kontor, boldbane, klatretårn i 

SFO’en. 

 

- Forholdene i baderum/omklædningsrum 

Det er to forskellige situationer for drengenes 

og pigernes baderum. Og det er to forskellige 

rengøringsassistenter, der har ansvaret. I 

drengenes baderum har problemet kun været 

kalk på vægge og gulv samt brusere, der var 

kalket til. 

I pigernes baderum var der derudover 

skimmelsvamp på gulvet og hår og snask i 

afløbene. Rengøringsassistenten i pigernes 

baderum havde manglende kompetencer og 

arbejdsindsats, tilsynet var mangelfuldt og 

ledelsen på skolen var ikke blevet gjort 

opmærksom på det af medarbejderne. 

Fremadrettet blev der iværksat følgende: Privat 

firma blev hyret og fjernede skimmesvamp, 

rensede afløbene, og afkalkede vægge og 

gulve. Pedel afkalkede brusere og skaffede 

varmt vand. 

Rengøringsassistenten er blevet vejledt, 

tilsynsførende fører tilsyn hver onsdag, og 

Rengøringssektionen har indkøbt 

afskumningsanlæg til at fjerne det sidste 

kalk/holde kalken nede. Lærerne holder ekstra 

øje med baderummene sammen med eleverne 

og melder til kontoret/ledelsen, hvis der er 

problemer. 

Skolebestyrelsen var glade for at skolen 

handlede så hurtigt da henvendelsen kom, og er 

også glade for at sagen har ført til gode 

refleksioner over hvorfor man ikke tidligere er 

blevet bekendt med udfordringerne, så de 

kunne være håndteret før elevernes 

henvendelse.  

 

- Færdselsforhold ved kys og kør –

orientering 

På baggrund af en uheldig oplevelse en morgen 

skriver Claus til forældrene om god adfærd og 

tips ved aflevering af børn om morgenen.  

 



Senere kan vi tage det på et SB-mødet som 

selvstændigt punkt til drøftelse. 

Husk også at værdsætte skolepatruljen på Ndr. 

Dragørvej. 

 

- Læsevenner - Bilag 1. Læsehjælp 

Skolen har fået en henvendelse fra Ældre 

Sagen, der tilbyder pensionerede lærere, der 

gerne vil komme på skolen og læse med 

eleverne. 

Skolebestyrelsen drøftede sagen, og sagde ja til 

at afprøve tilbuddet. 

 

- Ansættelsesudvalg 

Der har været ansættelsessamtaler til en ledig 

lærerstilling. 

Vi skal nedsætte et nyt ansættelsesudvalg i 

januar til endnu en ledig stilling. 

 

 Lærerne 

 

 Der er desværre lidt ustabilitet med det IT-

system, hvor lærernes opgaveoversigt ligger. 

Ift. 10. klasserne har det haft en positiv effekt, 

at skolen har sat ind ift. at løse problemerne. 

Desuden er der netop nu terminsprøver, 

brobygning og skolebal. 

Der har også været og er stadig lidt problemer 

med elever, der kommer ude fra og med en 

uheldig adfærd. Det har skolen også sat ind 

over for, bl.a. ved at holde øje med ukendte og 

spørge om deres ærinde på skolen. 

 

 Eleverne 

 

 Intet 

 Udvalg 

 

 Nyt fra princip-udvalget 

Intet 

 

 Kommunalbestyrelsen 

 

  Henrik udtrykte bekymring om at det 

nye folkeskoleudspil ikke nævner 10 

klasse med et ord. Der har tidligere 

været planer om på landsplan at 

nedlægge 10. klassetilbuddet. 

Politikerne vil gerne have skolernes 

perspektiver og argumenter om 

vigtigheden af kommunens tilbud om 

10. klasse. Et skriv vil blive udarbejdet 

til ministeriet.  

 

 Specialklasserækken skal udvides fra 10 

til 20 elever og flytter fysisk fra  

 



Elisenborg til Blushøj, så de kan få 

deres egne lokaler, gerne fra starten af 

skoleåret 2024/2025. 

 

 Det Rådgivende Skoleorgan har drøftet 

de unges alkoholforbrug, og der 

arbejdes med en politik på området – 

fælles principper for hele kommunen. 

 

 Kommunen har fået en ekstern partner 

til at lave en dybtgående analyse af den 

nye befolkningsprognose. Den viser et 

børnetal – på institutionsområdet - på 

55 børn færre end den hidtidige 

opfattelse har været. Dette skal vi have 

for øje om nogle år nå de børn skal 

begynde i skole. 

 

 En anden sag i folkeskoleudspillet 

handler om ændrede åbningstider for 

SFO og klubberne, hvilket vil medfører 

længere åbningstider, Der er en 

bekymring om at der ikke afsat penge 

til det, hvilket vil betyde en udhuling af 

budgetterne. Henrik har bedt 

forvaltningen om at lave en beregning    

 

 Pause   

 

4. Besøg af afdelingsleder 

Nelle Bjørch-Haderup. 

Status på trivselsprojekt 

Basal 

 

19.00 – 19.30 Bilag 2. Basal – sammen om trivsel 

Nelle og Katia præsenterede projektet. 

3 lærere fra 7. årgang samt Nelle var på et to-

dages kursus i Basal. Efter et forsøg på 8 uger i 

7. årgang er konklusionen, at der er nogle 

spændende ting at arbejde videre med. 

Det handler om at eleverne skal være gode til at 

mestre deres liv, så de bl.a. kan blive bedre til 

at modtage undervisning. Eleverne er blevet 

præsenteret for en alderssvarende 

redskabskasse. Værktøjerne kan også bruges 

uden for skolen. F.eks. som samtaler mellem 

forældre og deres børn.  

Metoden handler om at give eleverne indblik i 

hvordan deres hjerne og følelser virker, og 

effektive værktøjer til f.eks. at arbejde med 

tankemylder, følelser af utilstrækkelighed og 

styrkelse af elevernes evne til at træffe 

beslutninger. Det vil være relevant at tale om 

på forældremøderne efter sommerferien.  

 



5. Nordstrandskolens 

afrapportering - drøftelse 

19.30 – 20.00 Bilag 3. Afrapportering fra Nordstrandskolen 

2023 

Claus redegjorde for afrapportering på 

baggrund af skolens kvalitetssamtale med 

forvaltningen, der foretages en gang om året. 

Samtalen gik rigtig godt, og vi fik meget 

anerkendelse fra forvaltningen for den måde, vi 

driver skolen på. 

Skolen vil arbejde med en databaseret indsats 

omkring matematik, fordi karaktererne har 

tendens til at falde, og vi vil gerne sætte baren 

højt. Det inkluderer en indsats i matematik hele 

vejen op fra 0. til 9. årgang samt en indsats ift. 

faglig læsning. 

Et andet projekt vi arbejder med, er hvordan vi 

er sammen på skolen. Og det gælder både, 

hvordan de voksne er sammen med hinanden, 

og, ikke mindst, hvordan børnene er sammen 

med hinanden. Endelig vil vi også gerne have 

forældrene med. 

 

Carsten udarbejder et fælles svar for forældrene 

i skolebestyrelsen. 

 

6. PLC Lab 20.00 – 20.10 Orientering om indvielse den 30. januar 

PLC Lab består af 3 lokaler: Medie, Tek og 

Podcast. 

Borgmesteren kommer inkl. flere forskellige 

interessenter. 

 

7. Skolebal den 25. januar 20.10 – 20.30 Orientering 

Udskolingen prøver nogle nye tiltag ift. sidste 

år, så der bliver bl.a. lidt lounge med musik og 

spil, hvor de store elever kan have mulighed for 

at have noget kun for dem.  

Ligesom sidste år bliver der dagen efter om 

fredagen, flexmødetid, hvor eleverne kan møde 

kl. 9. 

Vi har generelt et koncept for skoleballet, som 

vi er glade for, og efter festen evaluerer vi den, 

for at se om noget kan tilpasses til næste gang.  

 

8. Brandsikring af 

kælderlokaler 

 

20.30 – 20.50 Drøftelse 

Efter hvert besøg af brandmyndighederne, er 

der en del opgaver til skolen. 

Nu er kommunens forsikringsselskab også 

kommet med en masse anbefalinger til forøget 

brandsikring. 

Der er ting opbevaret i kælderen, som 

 



forsikringsselskabet gerne vil have ryddet op i, 

hvis skolen skal mindske risikoen for brand 

med materielle skader mest muligt. Så 

forvaltningen har meldt ud, at vi skal rydde op 

og smide en del ting ud. Det skal være færdigt i 

løbet af 2024. Skolen vil have udgifter til både 

containere, lønudgifter til oprydningen og også 

nyt inventar, hvilket forvaltningen ikke har sat 

penge af til. 

Skolebestyrelsen vil rette henvendelse til 

Henrik for at vise, hvor stor opgaven er. 

 

9. Eventuelt 

 

 Intet 

 

 

Kommende møder: 

 

 


